
Folketingets Sundhedsudvalg har den 6. september 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 818 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 818:
’’Ministeren bedes redegøre for, hvornår han forventer, at der i EU gennemfø-
res sådanne foranstaltninger at det sikres, at de ikke sker misbrug i forbindelse 
med muligheden for at købe medicin i Danmark på recepter fra andre EU-
lande.”

Svar:
Som det fremgik af mit svar på spørgsmål 2709 forventer jeg ikke, at der i EU-
regi - inden for en overskuelig tid - gennemføreres kontrolforanstaltninger, der 
kan sikre, at der ikke sker misbrug af en ordning med anerkendelse af recepter 
fra andre EU-lande.

Når vi giver EU-borgere mulighed for at få ekspederet EU-recepter på et dansk 
apotek, skal vi naturligvis opstille nogle kriterier, som imødegår misbrug af 
ordningen, fx ved at afgrænse de lægemiddeltyper, der kan ekspederes på en
udenlandsk recept og ved at præcisere, at recepter kan afvises, hvis der fx er 
tvivl om gyldigheden. 

I øvrigt kan jeg oplyse, at Danmark planlægger at deltage i et dansk/svensk pi-
lotprojekt, hvor danske apoteker ekspederer elektroniske recepter, der er ud-
stedt af læger i Sverige. Projektet skal bl.a. indsamle erfaringer til Kommissio-
nen om metoder til at fremme patientsikkerheden ved ekspedition af elektroni-
ske recepter fra udlandet.
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